

Title (en)

Cylinder lock with reversal preventing device.

Title (de)

Schliesszylinderbetätigbares Schloss mit Rücklausperre.

Title (fr)

Serrure cylindrique avec dispositif anti-retour.

Publication

EP 0637666 A1 19950208 (DE)

Application

EP 94107266 A 19940510

Priority

DE 4323995 A 19930717

Abstract (en)

The invention relates to a lock actuatable by a lock cylinder, particularly a mortise lock with a toothed drive ring (5) for receiving a lock cylinder (2) freely projecting with its locking bit (3) into a radial clearance (4) of the toothed ring (5), the toothed ring (5) being operatively connected to a locking element (37, 38, 40) via gear elements (29 to 36) and a detent being provided for preventing a displacement of the locking element without the actuation of the cylinder. In order to uncouple the mode of operation of the detent from the espagnolette, provision is made for the detent to have a detaining step (9) which cooperates with a detaining nose (26) and which is assigned to a first (7) of at least two segments (7, 13) of the toothed drive ring (5) which are displaceable coaxially in rotation relative to one another, and for the detent to be rendered inoperative, when the two segments (7, 13) lie one above the other in alignment, as a result of a run-on slope (16) assigned to the second segment (13). <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein schließzylinderbetätigbares Schloß, insbesondere Einstellschloß mit einem Antriebszahnkranz (5) zur Aufnahme eines mit seinem Schließbart (3) frei in eine radiale Aussparung (4) des Zahnkranzes (5) ragenden Schließzylinders (2), wobei der Zahnkranz (5) über Getriebeelemente (29 bis 36) in Wirkverbindung zu einem Schließelement (37,38,40) steht und zur Verhinderung einer Schließelementverlagerung ohne Zylinderbetätigung ein Gesperr vorgesehen ist. Um die Wirkungsweise des Gesperres von der Treibstange zu entkoppeln ist vorgesehen, daß das Gesperr eine mit einer Sperrnase (26) zusammenwirkende, einem ersten (7) von zumindest zwei koaxial gegeneinander dreiverlagerbaren Segmente (7,13) des Antriebszahnkranzes (5) zugeordnete Sperrstufe (9) aufweist und bei fluchtender Übereinanderlage beider Segmente (7,13) zufolge einer dem zweiten Segment (13) zugeordneten Auflaufschräge (16) außer Wirkung gebracht wird. <IMAGE>

IPC 1-7

E05C 9/02

IPC 8 full level

E05C 9/02 (2006.01)

CPC (source: EP)

E05C 9/023 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] EP 0141891 A1 19850522 - FERCO INT USINE FERRURES [FR]
- [DA] DE 4110556 A1 19921008 - FLIETHER KARL GMBH & CO [DE]
- [DA] DE 3034764 A1 19820325 - GRETSCH UNITAS GMBH [DE]

Cited by

EP1536086A1; EP2186974A1; US8523247B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0637666 A1 19950208; EP 0637666 B1 19971029; AT E159790 T1 19971115; DE 4323995 A1 19950119; DE 59404458 D1 19971204;
DK 0637666 T3 19980720; ES 2108328 T3 19971216; GR 3025253 T3 19980227

DOCDB simple family (application)

EP 94107266 A 19940510; AT 94107266 T 19940510; DE 4323995 A 19930717; DE 59404458 T 19940510; DK 94107266 T 19940510;
ES 94107266 T 19940510; GR 970402890 T 19971105